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Fractie VVD Nijkerk-Hoevelaken  

T.a.v. de heer R. van Hussel  

Verzonden per mail 

 

 

 

Uw brief van 28 september 2022 Ons kenmerk 1340257 

Uw e-mailadres  Bijlage 1 

Datum 19 oktober 2022 Behandeld door M. Klein   

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vragen over het 

ondersteunen van het energie-intensieve midden- 

en kleinbedrijf   

Team Vakspecialisten 

Geachte heer van Hussel,    

 

Op grond van artikel 33 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad heeft u namens de VVD 

fractie een aantal vragen gesteld over het mogelijk ondersteunen van het energie-intensieve MKB  in 

Nijkerk. In deze brief beantwoorden wij uw vragen inhoudelijk. 
 
Uw vragen:  
 

1. Is bij het college bekend dat een deel van het ‘Nijkerkse’ Mkb en dan vooral het energie- 
intensieve Mkb het steeds moeilijker heeft met de stijging van de energielasten en mogelijk op 
zeer korte termijn zal moeten stoppen met de bedrijfsactiviteiten?  

 

Ja, ons is bekend dat het energie-intensieve MKB het steeds moeilijker heeft met de stijging van de 
energielasten. We kunnen ons zeker voorstellen dat als de lasten zo hoog zijn dat ze niet meer terug 
verdiend worden door de verkoop, dit de bestaanszekerheid van de ondernemer ernstig aantast. 

 

2. Welke mogelijkheden ziet het college om een goed beeld te krijgen van de nood onder onze 
Mkb’ers vanwege de energiecrisis en om de verbinding met die ondernemers te houden?  

 

We intensiveren ons overleg met de ondernemersverenigingen Bedrijvenkring Hoevelaken Nijkerk, 
Nijkerkse OndernemersVereniging en Hartje Hoevelaken. Zij staan in veelvuldig contact met de 
ondernemers. Daarnaast hebben de collegeleden gesprekken met ondernemers, vanuit de aard van 
hun werk.  

De economiemedewerkers hebben op hun beurt regelmatig overleg met verschillende ondernemers 
uit onze gemeente. De medewerkers in het sociale domein spreken met ondernemers over hun 
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knelpunten, zodat zij kunnen helpen voor zover het de gemeentelijke taken past en kunnen 
doorverwijzen als dit meer vraagt dan gemeentelijke inzet alleen. De medewerkers van team 
duurzaamheid spreken met ondernemers over verduurzamingskansen. 

 

3. Welke voorzieningen biedt de gemeente nu al om deze ondernemers te ondersteunen?  

 

De gemeente Nijkerk heeft een aantal regelingen voor ondersteuning van gevestigde ondernemers 
met (financiële) problemen. Dit overzicht is als bijlage toegevoegd. 

 

4. Welke mogelijkheden ziet het college om als gemeente deze Mkb’ers nog meer te 
ondersteunen totdat er vanuit het kabinet in Den Haag een oplossing geboden wordt?  

 

We hebben aan ondernemers gevraagd waar zij behoefte aan hebben. En wat zij verwachten van de 
gemeente. Uit de gesprekken blijkt dat het belangrijkst punt is dat de cash flow van het energie-
intensieve MKB enorm onder druk staat. Voor het wel of niet wegnemen van deze zorg zijn banken de 
eerst aangewezen organisaties. Recentelijk spraken we de directeur van Rabobank Randmeren om te 
verkennen welke mogelijkheden banken bieden. Deze informatie zullen we meenemen passend bij 
onze verwijsrol. Hierbij gaat het niet alleen over het MKB zelf maar ook over het welzijn van het 
personeel werkzaam in het MKB.  

We bekijken welke initiatieven van ondernemers we op korte termijn kunnen ondersteunen, zoals 
recentelijk het initiatief van het NOV voor het deurbordje ‘we zijn open, maar de deur is dicht om 
energie te besparen’ en het meedenken met supermarktondernemers die een hulpvraag hebben om 
gezamenlijk meer duurzame energie op te gaan wekken.  

 

Het ontbreken van een lange termijnperspectief is een tweede belangrijk punt voor de energie-
intensieve MKB’ers. Het kabinet heeft op 4 oktober 2022 de Tegemoetkoming Energiekosten Regeling 
(TEK) in het leven geroepen. Deze is gebaseerd op het energieverbruik en de omzet van een 
ondernemer. De TEK gaat gelden vanaf 1 november 2022, maar kan waarschijnlijk pas in het tweede 
kwartaal van 2023 worden opengesteld. De TEK is bedoeld voor energie-intensieve MKB-bedrijven. 
Om in aanmerking te komen voor deze regeling geldt: 

- De energiekosten moeten minstens 12,5% van de omzet bedragen.  

- Het jaarlijks verbruik moet minstens 5.000 kuub gas of 50.000 kWh elektriciteit zijn  

- Een bedrijf mag verder minder dan 250 werknemers in dienst hebben en een jaaromzet van 
minder dan €50 miljoen omzet. 

 

Wat gaat er na de TEK-periode gebeuren, blijven de energieprijzen zo hoog, zijn vragen die 
ondernemers hebben. Als gemeente hebben we hier geen antwoord op. 

 

Wat we wel kunnen en zullen doen is onze accountschap met ondernemers verder versterken. Dit 
willen we doen door de inzet van de ondernemersdesk die we eerder hanteerden in coronatijd om te 
zetten naar actief accountschap voor het MKB. Dit betekent dat we de regelingen voor financiële 
ondersteuning aan ondernemers prominent zichtbaar gaan maken via deze digitale ondernemersdesk. 
Daarnaast zullen we deze informatie actief gaan delen met ondernemers in Nijkerk. Medewerkers van 
het team economie van de gemeente gaan persoonlijk contact opnemen met ondernemers die hier 
behoefte aan hebben, om waar mogelijk met informatie te ondersteunen. We starten een gezamenlijk 
overleg met de Bedrijvenkring Hoevelaken Nijkerk, Hartje Hoevelaken en de Nijkerkse 
Ondernemersvereniging om zo korte lijnen te houden met elkaar en hun leden.  

 

Op geld dat niet wordt uitgegeven hoeft niet te worden bespaard. Een aantal ondernemers ziet kansen 
om juist in deze periode versneld te verduurzamen. De gemeente zal hier waar mogelijk maximaal in 
faciliteren.  De genoemde ondernemersdesk staat (uiteraard) ook open voor vragen en suggesties van 
ondernemers over het onderwerp verduurzaming, dat kan bijdragen aan kostenbesparing op langere 
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termijn. De medewerkers van het team duurzaam en team economie zoeken elkaar 
domeinoverstijgend op om kansen en mogelijkheden te verkennen en waar mogelijk te versnellen. 

 

De inzet en mogelijkheden van de gemeente zullen verder afgestemd worden op de regelingen die het 
kabinet zal treffen. Naast de TEKregeling is het voornemen om met andere maatregelen te komen om 
voor ondernemers (tijdelijk) de bedrijfslasten te kunnen verlagen. Het kabinet werkt de opties hiervoor 
zo snel mogelijk uit.  

 

 

Wij hopen dat bovenstaande voldoende beantwoording biedt op uw vragen. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,         de locoburgemeester, 

 

 

de heer D.J. van Huizen   mevrouw mr. M. Broekman-van der Pers 

 




